
 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

Hierbij doen wij u onze beantwoording toekomen van de vragen ex art. 38 

RvO van de heer G. Brandsema van de fractie van de ChristenUnie over de 

aanpak mensenhandel en de misstanden in de prostitutie. De vragen treft u als 

bijlage aan. 

De brief van de vragensteller treft u als bijlage aan.  

 

1. Is het college bekend met de berichtgeving en het Dagblad van het 

Noorden? 

 

Ja.  

 

2. Herkent het college het beeld dat de landelijk officier mensenhandel, 

Warner ten Kate, schetst over de misstanden die plaatsvinden in de legale 

prostitutie? Zo ja, welke misstanden ziet het college in Groningen? Zo nee, 

waarom niet? 

 

Per 1 juni 2016 geldt het huidige prostitutiebeleid in Groningen. Daarin zijn 

een aantal (nieuwe) maatregelen genomen om een meer gerichte aanpak van 

de misstanden in de seksbranche mogelijk te maken en de positie van de 

sekswerkers te verbeteren. In de raadscommissie Financiën & Veiligheid van 

10 januari 2018 heeft u gesproken over de evaluatie van het nieuwe 

prostitutiebeleid. Geconstateerd is dat er tot dat moment geen misstanden zijn 

aangetroffen.  

Het college realiseert zich dat de seksbranche vatbaar is voor risico’s en heeft 

daarmee met het prostitutiebeleid getracht drempels tegen mensenhandel op 

te werpen. Indien er misstanden worden aangetroffen dan wordt gehandeld 

conform de daartoe aangewezen procedure.  

 

  

 Beantwoording vragen ex art. 38 RvO van de ChristenUnie over de 

aanpak mensenhandel en misstanden in de prostitutie 

 
 

P. Koster en G. Wobbes  

 
  

 

 De leden van de raad van de gemeente Groningen 

te 

GRONINGEN 

  (050) 367 60 52   1      

  25-03-2020     2 maart 2020    - 

     

Estdal1g
Notitie
137929-2020



 

2 

 

 
 
 

 

3. Dhr. Ten Kate waarschuwt voor het feit dat de Nationale Politie niet meer 

zelf de controle op misstanden in de bordelen uitvoert als gevolg van 

capaciteitsgebrek. Ook de professionals in Groningen maken zich hier zorgen 

over. Paul Heidanus, woordvoerder politie Groningen, geeft aan dat het in 

Groningen goed geregeld is. Wat vindt het college van deze ontwikkeling? 

Ziet het college ook risico’s voor de continuiteit en inzet op de aanpak van 

mensenhandel in de legale prostitutie in Groningen? Zo ja, welke risico’s ziet 

het college en welke stappen onderneemt het college hierin? Zo nee, waarom 

niet? 

 

De gemeente houdt sinds 2002 bestuurlijk toezicht op de vergunde 

seksbranche. In andere gemeenten doet de nationale politie het toezicht op de 

vergunde seksbranche. Dit maakt dat de terugtrekkende beweging van de 

nationale politie in Groningen minder effect heeft.  

Het college is met de nationale politie in gesprek over de daadwerkelijke 

effecten van de terugtrekkende beweging en tracht hierdoor de continuïteit en 

inzet op de aanpak van mensenhandel te waarborgen.  

 

4. Op welke manier wordt geborgd dat de overgang van de controle op 

bordelen door de politie naar controle door ambtenaren zo soepel mogelijk 

verloopt? 

 

Zie het antwoord onder 3. In Groningen wordt sinds 2002 uitsluitend gewerkt 

met bestuurlijk toezicht op de vergunde seksbranche.  

 

5. Naar aanleiding van het rondetafelgesprek dat de ChristenUnie heeft 

gehad met zorgprofessionals die werkzaam zijn in de hulpverlening rond 

prostitutie en mensenhandel is het beeld ontstaan dat de samenwerking op de 

aanpak van mensenhandel nog verder verbeterd kan worden. Het beleid op 

dit thema lijkt beter te kunnen, of is onvoldoende bekend. Herkent het college 

dit beeld? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet?  

 

In de gemeente Groningen wordt mensenhandel tegengegaan door het creëren 

van een onaantrekkelijk afzetgebied voor daders van mensenhandel. Daarbij 

beogen we een afname van mensenhandel. Wij realiseren ons dat het 

grotendeels een onzichtbaar delict is met een zeer geringe aangiftebereidheid. 

In de praktijk werkt de afdeling vreemdelingenpolitie, identificatie en 

mensenhandel (AVIM) van de politie aan de opsporing van 

uitbuitingssituaties en houdt de gemeente bestuurlijk toezicht op alle 

mogelijke vormen van uitbuiting. Slachtoffers van mensenhandel worden 

ondersteund door de zorgcoördinator mensenhandel van de MJD. De signalen 

van mensenhandel (seksuele uitbuiting) worden tweewekelijks besproken en 

verrijkt in het drieluik-overleg mensenhandel waarin de gemeente Groningen, 

team AVIM, de zorgcoördinator mensenhandel en de ketenregisseur 

mensenhandel (Actiecentrum Veiligheid & Zorg) deelnemen. In tegenstelling 

tot het prostitutiebeleid, zoals opgenomen in de APV, kent de gemeente 

Groningen (nog) geen formeel mensenhandelbeleid. 
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6. Geeft bovenstaande aanleiding tot het aanpassen van het beleid rond 

mensenhandel? Zo ja, hoe pakt het college dit op? Zo nee, waarom niet?  

 

In het Interbestuurlijk Programma (IBP 2018) zijn afspraken tussen Rijk en 

gemeenten vastgelegd over de aanpak van mensenhandel. In de nadere 

uitwerking staat dat gemeenten vanaf 2022 beleid moeten hebben over de 

aanpak van mensenhandel en passende regionale ondersteuning en nazorg 

moeten bieden. Hiertoe worden in een landelijke projectgroep, onder leiding 

van de VNG, handvatten voor gemeentelijk mensenhandelbeleid uitgewerkt 

voor alle Nederlandse gemeenten. De gemeente Groningen neemt ook deel 

aan deze landelijke projectgroep. We wachten de uitkomsten van de 

landelijke projectgroep af.  

 

7. Zijn er verder ontwikkelingen rond de aanpak van misstanden in de legale 

en illegale prostitutie en mensenhandel in de gemeente Groningen? Zo ja, 

welke? 

 

De gemeente Groningen heeft samen met de gemeenten Amsterdam, 

Rotterdam, Utrecht en Den Haag een reactie gegeven op de concept Wet 

Regulering Sekswerk. Deze wet tracht op nationaal niveau te komen tot 

uniforme regels rondom prostitutie. Op het moment dat deze concept wet tot 

wetgeving wordt verheven komen wij er bij u op terug.  

 

Wij vertrouwen er op uw vragen hiermee voldoende te hebben beantwoord. 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

loco-burgemeester,     secretaris, 

Mattias Gijsbertsen    Christien Bronda 

 
 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 

 


